

## REFUND PROCEDURE FOR TAX-PAYING CANDIDATES COMING FROM NON-EU COUNTRIES

### 1. Introduction

This policy applies to the citizens coming from NON-EU countries who want to study in Romania at their own expense.

### 2. Refunding terms

Tuition fees will be refunded by the University of Bucharest by bank transfer to the account of the candidate. The candidate is the beneficiary. If the candidate is not the person that made the transfer, then a power of attorney is needed in order to be able to transfer the money to the person that made the transfer.

### 3. TERMS AND CONDITIONS FOR THE REFUND OF TUITION FEES

- a. Tuition fees are refunded until the end of March of the following year based on a standard form submitted by the candidate and sent to [contact@externe.unibuc.ro](mailto:contact@externe.unibuc.ro). The documents that the candidate must send are:
  - a.1. Standard applicant request. See attached.
  - a.2. Photocopy of the letter of acceptance
  - a.3. Photocopy of the passport
  - a.4. Photocopy of the payment document (bank receipt)
  - a.5. Photocopy of the account statement (containing the IBAN number, the SWIFT/BICI code, the name and full address of the bank, notarized power of attorney for the mandatary, if the beneficiary was not the candidate)
  - a.6. Copy of the ID/passport for the mandatary, if a power of attorney was used
- b. The refund will be paid in euros after the request is approved by the university board
- c. Tuition fees are no longer refundable after 1<sup>st</sup> of April of the following year after the issue of the acceptance letter
- d. The commissions that the bank collects are to be paid by the candidate/beneficiary
- e. Any expenses incurred as a result of inaccurate bank information will be deducted from the subsequent refunds.
- f. Proof of the reason invoked in the request for the refund.



BCISS/...../.....

Aviz Rector  
Se aprobă/Nu se aprobă

**To the Rector of the University of Bucharest**

I, undersigned ....., from.....  
student/candidate at the Faculty of....., study programme  
preparatory year/bachelor/master/PhD, I request the refund of the tuition fee that I paid. The  
reason for this request is

.....  
.....  
.....

Thank you!

Date

Signature

**REZERVAT BCISS**

**Menționăm că dna/dl .....,  
din..... este înscris(ă)/exmatriculat(a)/neprezentat(ă) la  
înmatricularea la studii în cadrul Universității din București, la Facultatea de  
..... Sus-numitul a achitat taxa de studii în valoare de  
..... și, conform regulamentelor în vigoare, este îndreptățit la restituirea  
sumei de.....ce reprezintă integral/parțial taxa de școlarizare.**

**Director Relații Internaționale**

**Întocmit,**

---

## PROCÉDURE DE REMBOURSEMENT DES FRAIS DE SCOLARITE POUR LES ÉTUDIANTS HORS UE

### 1. Introduction

Cette procédure s'applique aux citoyens qui viennent de pays tiers (hors UE) et qui souhaitent étudier en Roumanie avec le paiement d'impôts en EURO.

### 2. Conditions de retour

Les frais seront remboursés par l'Université de Bucarest par virement bancaire sur le compte du candidat. Le candidat est le bénéficiaire. Si le transfert est effectué par une autre personne, une procuration notariée est requise pour le remboursement des frais.

### 3. CONDITIONS GÉNÉRALES DE REMBOURSEMENT DES FRAIS DE SCOLARITE

Les frais peuvent être remboursés jusqu'à la fin du mois de mars de l'année suivante pour laquelle l'inscription a été demandée, sur la base d'une demande envoyée à [contact@externe.unibuc.ro](mailto:contact@externe.unibuc.ro). Les documents que le candidat doit fournir sont :

- a.1. Demande écrite
- a.2. Copie de la lettre d'acceptation
- a.3. Copie du passeport du bénéficiaire
- a.4. Copie du reçu de paiement
- a.5. Copie du relevé de compte (contenant le compte IBAN, le compte SWIFT/BICI, le nom complet et l'adresse de la banque, procuration notariée pour le mandataire, si le bénéficiaire n'est pas le candidat)
- a.6. Copie de la pièce d'identité / passeport de l'agent, si une procuration notariée était nécessaire
- a. Le remboursement sera effectué en EURO, uniquement après l'approbation de la demande par la direction de l'université.
- b. Les frais ne peuvent être remboursés après le 1er avril de l'année suivante après l'émission de la lettre d'acceptation.
- c. Les commissions prélevées par la banque sont à la charge du candidat/bénéficiaire.
- d. Toute dépense résultant d'informations bancaires inexacts empêchant le transfert et nécessitant la reprise du processus de remboursement sera déduite des frais de scolarité.
- e. Preuve du motif invoqué pour la demande de remboursement.

BCISS/...../.....

Aviz Rector  
Se aprobă/Nu se aprobă

### DEMANDE DE REMBOURSEMENT

Je, soussigné(é), ....., de....., étudiant(e)/candidat(e) à la Faculté de....., programme d'études : année préparatoire/licence/master/doctorat, veuillez de bien vouloir approuver le remboursement des frais de scolarité payés dans le compte de l'Université de Bucarest suite à

Je vous remercie par avance!

Date

Signature

### REZERVAT BCISS

Menționăm că dna/dl .....din .....este înscris(ă)/exmatriculat(a)/neprezentat(ă) la înmatricularea la studii în cadrul Universității din București, la Facultatea de ..... Sus-numitul a achitat taxa de studii în valoare de ..... și, conform regulamentelor în vigoare, este îndreptățit la restituirea sumei de.....ce reprezintă integral/parțial taxa de școlarizare.

Director Relații Internaționale

Întocmit